
احداث مس��یر بخش اول خط یک قطار شهری 
مش��هد از وکیل آباد تا میدان نخریسی در سال 
86 به پایان رسید و با رسیدن محموله واگن ها و 
افتتاح رسمی خط در اسفند 89، خدمت رسانی 
آن با چند س��اعت در روز و با زم��ان انتظار نیم 
ساعت برای مسافران آغاز شد.  با افزایش واگن ها، 
ساعات کاری قطار شهری افزایش یافته و به تبع 
آن زمان انتظار مسافران کاهش یافت. تلاش های 
بی وقفه مدیران قطار ش��هری مشهد و همراهی 
شورا و ش��هردار، فعالیت 15/5 ساعته خط یک 
قطار شهری مشهد با زمان انتظار 4 دقیقه برای 
مس��افران را رقم زد اما این پایان کار نبود. طرح 
توسعه خط یک قطار ش��هری مشهد در دستور 
کار قرار گرفت تا با ادامه خط یک از ایستگاه غدیر 
تا فرودگاه بین المللی ش��هید هاشمی نژاد، تردد 
شهروندان و زائران به یکی از مبادی اصلی ورودی 
و خروجی مش��هد آس��ان تر و روان تر از گذشته 
صورت گیرد.  عملیات احداث طرح توسعه خط 
یک قطار شهری مشهد به طول پنج کیلومتر سال 
90 و از پایانه غدیر در انتهای خیابان نخریسی به 
سمت فرودگاه شهید هاشمی نژاد کلید خورد و 
به خاطر بالا بردن سرعت کار چهار پیمانکار برای 

انجام احداث تونل به کار گرفته شدند.
   حفر 4 کیلومتر از تونل توسعه خط 

مس��عود بیژنی، مدیرعامل شرکت قطار شهری 
مش��هد در همین راس��تا از رش��د 80 درصدی 
سازه تونل طرح توس��عه خط یک قطار شهری 
مش��هد خبر می دهد و می گوید: چهار پیمانکار 
از س��ال 90 اجرای تونل طرح توسعه خط یک 
قطار شهری مش��هد را بر عهده دارند که احداث 
این تونل به روش احداث تونل خط یک با روش 
برش و پوش��ش انجام می ش��ود. وی می افزاید: 
مس��یر تونل در زیر باند ش��مالی بولوار فرودگاه 
به اجرا درمی آی��د ک��ه در موقعیت های خاص 
محدودیت ه��ای ترافیکی ایجاد ش��ده بود و در 
حال حاضر بخش اعظم��ی از این محدودیت ها 
برطرف شده است. جهت تسریع در کار در کنار 
تکمیل احداث تونل، نس��بت به مشخص کردن 
پیمانکاران ایستگاه ها نیز اقدام کرده ایم تا کار با 

سرعت بیشتری انجام شود.
   نیاز به اعتبار 190 میلیارد تومانی 

برآورد مالی انجام ش��ده برای اتمام پروژه طرح 

توسعه خط یک قطار شهری مشهد 190 میلیارد 
تومان است که با تزریق این مبلغ، پروژه تا پایان 
سال 93 به بهره برداری می رسد. بیژنی با اشاره 
به وجود دو ایستگاه به نام های پرواز و فرودگاه در 
ادامه مسیر خط یک می گوید: در حال حاضر 60 
واگن در خط یک مشهد مشغول خدمت رسانی 
اس��ت که برای بهره برداری از خط توسعه ای به 
60 واگن جدید نیاز اس��ت که در صورت تامین 
بودجه م��ورد نیاز و ثبت س��فارش، این واگن ها 
تا دو سال دیگر توسط شرکت س��ازنده آماده و 
تحویل می ش��ود. وی ادامه می ده��د: اگر تعداد 
واگن ها به 120 واگ��ن افزایش یابد، مدت زمان 
انتظار مس��افر در ایس��تگاه به 3 دقیقه کاهش 
می یاب��د در غیر این ص��ورت با بهره ب��رداری از 
ادامه خط یک، فاصله زمانی رسیدن قطارها به 
ایستگاه افزایش می یابد. مدیرعامل شرکت قطار 
شهری مشهد با اعلام اینکه در حال حاضر 3225 
مس��افر در هر س��اعت در هر جهت از خط یک 
قطار شهری مشهد جابه جا می شوند، می افزاید: 
ح��دود 1/5 درصد از حمل و نقل س��واره درون 
ش��هری مش��هد در حال حاضر توسط خط یک 
قطار شهری مش��هد انجام می شود که این مهم 
ب��ا بهره برداری ش��بکه ریلی مش��هد به صورت 
کامل به 15 درصد افزایش خواهد یافت. بیژنی 
خاطرنشان می کند: پیش بینی ما برای خط یک 
قطار شهری مشهد جابه جایی 18 هزار مسافر در 

هر ساعت در هر جهت است که تحقق این مهم 
نیازمند زیرس��اخت های حمل و نقلی لازم بوده 
و در صورت محقق ش��دن 10 درصد از ترافیک 
شهری مشهد به واس��طه فعالیت شبکه حمل و 

نقل ریلی کاهش می یابد.
    عدم تناسب س�رعت احداث خطوط با 

توسعه مشهد 
مدیر دفتر مطالعات حمل و نقل سازمان ترافیک 
ش��هرداری مش��هد نیز در این ارتباط می گوید: 
طبق قانون، کلانشهرها مکلف به انجام مطالعات 
حمل و نقل هستند که بر اساس همین تکلیف، 
مطالعات جامع حمل و نقل مشهد نیز انجام شده 
و چهار خط ریلی برای آن در نظر گرفته شد که 
پرمسافرترین این خطوط، خط یک قطار شهری 
مشهد است. حسن محسنیان می افزاید : یکی از 
رسالت های سیستم حمل و نقل ریلی برقراری 
ارتباط میان کانون های جمعیتی مانند پایانه ها و 
فرودگاه ها با مراکز جذب سفر یعنی مجتمع های 
تج��اری، تفریحی و اداری اس��ت که بر اس��اس 
مطالعات انجام شده توسعه خط یک قطار شهری 
مشهد تا فرودگاه شهید هاشمی نژاد برنامه ریزی 
ش��د تا تعداد مس��افر این خط افزایش یابد. اگر 
بخواهیم به سمت توسعه پایدار در شهرها حرکت 
کنیم باید به سمت مدل های جابه جایی دیگری 
همچون پیاده روی، دوچرخه سواری و در کنار این 
دو سیستم حمل و نقل ریلی حرکت کنیم. این 

مسئول با اش��اره به اینکه شتاب احداث خطوط 
ریلی مش��هد با توسعه این ش��هر تناسب ندارد، 
عنوان می کند: باید هر پنج سال یک خط قطار 
شهری در مش��هد به بهره برداری می رسید و در 
حال حاضر باید شاهد احداث و بهره برداری خط3  
قطار شهری مشهد بودیم که متأسفانه به دلیل 
عدم اختصاص اعتبارات مورد نیاز از سوی دولت 

این مهم محقق نشده است.
    15 درصد حمل و نقل با 4 خط ریلی

محسنیان سرویس دهی خط یک قطار شهری 
مشهد را مناسب ارزیابی و خاطرنشان می کند: 
بر اس��اس مطالعات جامع حمل و نقل، باید 75 
درصد س��فرهای س��واره درون ش��هری توسط 
حمل و نقل عمومی انجام ش��ود که 40 درصد 
آن بر عهده اتوبوس��رانی، 20 درصد تاکسیرانی 
و 15 درصد توس��ط حمل و نقل ریلی است که 
با بهره برداری از چهار خط ریلی پیش بینی شده 
به این مهم دست خواهیم یافت. وی ضرورت بالا 
بردن توان سیس��تم حمل و نق��ل عمومی برای 
رقابت با خودروهای ش��خصی را یادآور ش��ده و 
می افزاید: سیستم های عمومی حمل و نقل باید 
تغذیه کننده یکدیگر باشند و با رشد متناسب این 
بخش ها در کنار یکدیگر، اهداف مدنظر مطالعات 

جامع حمل و نقل محقق می شود.
   خطوط ریلی؛ اولویت اول شورای چهارم

برزو دبیریان، عضو کمیس��یون حم��ل و نقل و 
ترافیک شورای اسلامی ش��هر مشهد نیز با بیان 
اینکه اگر چند اولویت در حوزه حمل و نقل برای 
شورا در نظر بگیریم، یقیناً اولین اولویت ما بحث 
توس��عه حمل و نقل ریلی است، می افزاید: برای 
تخصیص بودجه لازم برای تکمیل هرچه سریع تر 
ادامه خط یک قطار شهری مشهد، پیشنهاداتی 
از سوی شرکت قطار شهری داده شده است که 
در حال بررسی برای ارائه به شورا برای اخذ رأی 

اعضای شورای اسلامی جهت اجرا هستیم.
وی ادامه می دهد: بهترین نوع حمل و نقل برای 
کلانشهرها و به خصوص مشهد، استفاده از حمل 
و نقل ریلی درون شهری اس��ت که با توسعه آن 
ش��اهد کاهش مش��کلات ترافیکی، اتلاف وقت 

مردم و آلودگی هوا خواهیم بود.
وی با در نظر گرفت��ن یک افق 10 س��اله برای 
تکمیل شبکه ریلی مش��هد ادامه می دهد: ما در 
توس��عه خطوط قطار ش��هری حرکت کندی را 
شاهد هس��تیم و از برنامه عقبیم که به نظر من 
با برنامه ریزی منس��جم و هزینه کرد مناس��ب 
اعتب��ارات می توانیم تا 10 س��ال آینده ش��اهد 
بهره ب��رداری کام��ل از چهار خط قطارش��هری 

مشهد باشیم.
این عضو هیئت رئیس��ه ش��ورای اسلامی شهر 
مشهد با اش��اره به ضرورت خرید واگن ها پیش 
از بهره برداری از خطوط ریل��ی می گوید: باید از 
هم اکنون برای خری��د واگن های مورد نیاز برای 
توسعه خط یک و همچنین خط 2 قطارشهری 
مشهد اقدام کنیم تا مشکلاتی مانند آنچه برای 

بهره برداری از خط یک پیش آمد، رخ ندهد.
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آموزش مقابله با ايدز در مدارس ديلم 
رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامي دیلم از 

خبرنگارجوان
     بوشهر

تكنیك تبلیغاتي»فقط سؤال کن« و تشویق 
و ترغی�ب دانش آموزان به موض�وع ایدز در 
زنگ پرورشي مدارس جهت آگاه سازي و مقابله با خطرات ایدز خبر داد. 
محمدحس��ین زندویان در کمیته برون بخشي آموزش و اطلاع رساني 
ایدز در دیلم، ملزم کردن آرایشگران به استفاده از کیف آرایشي شخصي، 
توزیع تصاویر بیماران و معتادین مبتلا به ایدز در بین عموم یا در قالب 
نمایش��گاه و آموزش ایدز در زنگ پرورش��ي مدارس در طول س��ال را 
روش هایي براي افزایش آگاهي و پیشگیري از ایدز عنوان کرد. وي افزود: 
استفاده از تکنیک تبلیغاتي »فقط س��ؤال کن« با موضوع ایدز در زنگ 
پرورشي مدارس مي تواند دانش آموزان را براي دانستن و فهمیدن بیشتر 
در خصوص ایدز و خطرات آن تشویق و ترغیب کند.  زندویان بر جدیت 
و استمرار برنامه هاي آموزشي و بهداشتي تأکید کرد و افزود: استفاده 
از هنر در آموزش مسائل بهداشتي و بیماري ها تأثیر بسزایي در افزایش 
آگاهي و حس��اس کردن آحاد جامعه نس��بت به حفظ سلامتي خود، 
بخصوص جوانان و دانش آموزان دارد.  کارشناس پیشگیري بهزیستي 
دیلم نیز در ادامه این نشس��ت آموزش دانش آموزان پیش دبس��تاني و 
دبستاني در خصوص راه هاي انتقال و خطرات ایدز، توزیع کتابچه ایدز 
در بین دانش آموزان مقطع پیش دبستاني و ابتدایي و مشاوره و آموزش 
همس��ران معتادین عضو انجمن NA را از برنامه هاي بهزیستي براي 
پیش��گیري از ایدز عنوان کرد.  بهارك مصحفي افزود: بهزیستي دیلم 
اخیراً کتابچه اي با عنوان »س��لامت همه آفاق در س��لامت توست« با 
موضوع ایدز به زبان ساده و شیوا تهیه و چاپ کرده و به تعدادي محدود 

در اختیار آموزش و پرورش و پیش دبستاني ها قرار داده است. 

هوشمندسازي بيش از 75درصد مدارس
مدیر کل آموزش و پرورش مازندران با اشاره 

خبرنگارجوان
    مازندران

به اینكه در حوزه پژوهشي، هوشمند سازي 
2هزار و671 مدرس�ه در قالب4 ه�زار و114 
کلاس درس مجهز به سیستم آموزشي نوین هستند، گفت: بیش 

از 75 درصد مدارس استان هوشمند سازي شده است. 
محمدعلي امیري در خصوص تحول بنیادین در آموزش و پرورش افزود: 
مهم ترین زیرساخت هاي تحول بنیادین، آموزش ضمن خدمت معلمان، 
هوشمند سازي مدارس، ایجاد فضاهاي آموزشي و پرورشي، آموزش مدیران 
و همراهي خانواده ها با دستگاه تعلیم و تربیت است که زمینه سازي هاي 
لازم باید صورت پذیرد.  وي در خصوص تأمین نیروي انساني در آموزش و 
پرورش گفت: با حضور 2000 دانشجو در دانشگاه هاي فرهنگیان استان، 
طي سال هاي آینده کمبود نیروي انساني برطرف خواهد شد.  امیري با اشاره 
به اینکه دانشگاه فرهنگیان فرصت بسیار خوبي براي آموزش و پرورش است، 
پیشنهاد کرد در راستاي تأمین نیروي انساني مورد نیاز آموزش و پرورش، 
اختصاص سهمیه شهرستاني جذب دانشجو در دانشگاه هاي فرهنگیان به 
جاي سهمیه استاني انجام ش��ود.  وي توجه به هنرستان ها را گامي براي 
مهارت آموزي دانش آموزان دوره متوسطه دانست.  امیري انعقاد قرارداد با 
رشته هاي تحصیلي که امکان تولید دارند را گامي در راستاي تحقق شعار 
حماسه اقتصادي عنوان کرد و گفت: از ظرفیت هنرستان هایي که رشته 
تحصیلي تولیدي دارند براي رفع نیازهاي دانش آموزان استفاده شده است.  
وي هوشمند س��ازي مدارس را اولویت برنامه ه��ا در روش نوین تحصیلي 
دانست و افزود: بالغ بر 12میلیارد تومان اعتبار از طریق خیران، مشارکت 
مردمي و نیز وام بانکي براي مدارس غیر دولتي به منظور هوشمندسازي 
مدارس هزینه شد که 500 میلیون تومان کمک استاني به این بخش بود. 

 بهره برداري از پروژه تعريض ساحلي
 پل انقلاب خرم آباد 

شهردار مرکز اس�تان از اجراي پروژه اصلاح 

خبرنگارجوان
     لرستان

هندس�ي و تعری�ض س�احلي پل انق�لاب و 
بهره برداري آن در روزهاي آتي خبر داد. 

هرمز نصیري با بیان اینکه با توجه به برخي مشکلات ترافیکي در ساحل 
خرم رود در گلوگاه زیر پل انقلاب، تصمیم بر آن شد تا با اجراي یک پروژه 
ضربتي نسبت به تعریض این مسیر اقدام نماییم، افزود: در این پروژه سعي 
خواهد شد تا در حدود یک ماه کار اجرا و بهره برداري آن به سرانجام برسد تا 
کمتر مزاحمتي براي همشهریان ایجاد شود.  وي با اشاره به ابعاد مختلف این 
پروژه گفت: براي اجراي پروژه تعریض ساحلي زیر پل انقلاب تا کنون بیش 
از 3000متر مکعب خاکبرداري صورت گرفته و بیش از 360 متر مکعب 
بتن ریزي انجام شده است. نصیري با اعلام اینکه اجراي این پروژه حدود 
2میلیارد و 500 میلیون ریال هزینه خواهد داشت، افزود: پس از بدنه سازي 
و اجراي دیوارکشي این پروژه، در کمترین زمان ممکن کار پیاده روسازي، 

جدول کشي، فضاي سبز و آسفالت آن نیز انجام خواهد شد.

خيز زنجان به سمت الكترونيكي كردن مدارس 
 23 درص�د م�دارس اس����تان زنج�ان 

خبرنگارجوان
     زنجان

نیمه الكترونیك هستند. 
امیر نظري مدیرکل آموزش و پرورش اس��تان 
زنجان به اهمیت هوشمندس��ازي مدارس اش��اره کرد و اظهار داش��ت: 
مدرسه هوشمند مدرسه اي است که ارتقاي کیفیت فرایند تعلیم و تربیت 
با تکیه بر استفاده هوشمندانه از فناوري هاي نوین در آن است. وي مدارس 
هوشمند را بر حس��ب درجه اعلام کرد و افزود: مدارس هوشمند به پنج 
درجه نیمه الکترونیک، الکترونیک، نیمه هوشمند، هوشمند و هوشمند 
پیشرفته تقسیم مي ش��وند.  مدیرکل آموزش و پرورش استان زنجان با 
اعلام اینکه در استان زنجان 23/5 درصد مدارس نیمه الکترونیک، 13 
درصد الکترونیک، 5 درصد نیمه هوشمند و 0/5 درصد هوشمند هستند، 
گفت: در حال حاضر مدرسه هوشمند پیشرفته در استان وجود ندارد.  این 
مدیر فرهنگي همچنین اعلام کرد: قرار است طي پنج سال آینده در طول 
برنامه توسعه پنجم همه مدارس کشور به یکي از مراحل هوشمندسازي 
وارد شوند.  نظري به نقش آفرینان مدارس هوش��مند اشاره کرد و بیان 
داشت: مدیر و کادر مدرسه، معلمان، دانش آموزان و اولیاي آنها نیز باید به 

صورت هوشمند با مدرسه ارتباط داشته باشند. 

افتتاح طولاني ترين پل غيرهمسطح شمال 
بزرگ ترین و طولاني ترین پل غیرهمسطح شهید 

خبرنگارجوان
    گيلان

باستاني شعار شمال کشور در رشت افتتاح شد. 
رئیس شوراي اسلامي ش��هر رشت در حاشیه 
افتتاح این پل گفت: این پل با 27 میلیارد تومان اعتبار در مدت زمان 
34 ماه احداث شده است.  رضا جمش��یدي چناري با بیان اینکه طول 
پل مذکور یک هزار و 100 متر و عرض آن 17/5 متر است، افزود: 50 
درصد هزینه این پل نقدي و 50 درص��د دیگر به صورت غیرنقدي در 
قالب خدمات سازندگان و عوارض احداث بناها پرداخت شده است.  وي 
درباره طراحي پل مذکور خاطرنش��ان کرد: طراحي این پل بر مبناي 
آیین نامه هاي جهاني انجام شده و مشکلي در طراحي آن وجود ندارد.  
این مسئول با اشاره به استانداردسازي بناي مذکور تصریح کرد: مشکل 
اخیري که موجب نگراني مردم شده بود مشکل پیش پا افتاده اي بود که 
در یکي از قالب هاي بتن ریزي و اتصالات به وجود آمده بود نه در طراحي 
شکل پل.  وي با ابراز امیدواري نسبت به کم شدن بار ترافیکي رشت پس 
از بهره برداري از این پل بلند، یادآور شد: با افتتاح پروژه قطار شهري نیز 

بار سنگیني از ترافیک هاي شهر رشت کاسته مي شود. 

ترافيكمشهدبا4خطريليروانترميشود
پیشرفت 80 درصدی تونل توسعه خط یك قطار شهر ملی ایران

با عنایت به قرار داشتن شهرستان فیروزکوه در خارج از شعاع 120 
کیلومتري تهران و وجود اراضي کشاورزي و باغات فراوان، صنعت و 
کش�اورزي به عنوان دو محور اصلي توسعه و اشتغالزایي در منطقه 

حائز اهمیت فراوان هستند. 
ابوالقاسم مهري فرماندار شهرستان فیروزکوه با عنوان کردن مطلب فوق 
گفت: مدیریت اجرایي شهرستان در اجراي برنامه هاي دولت با حمایت از 
بخش سرمایه گذاري، همه هفته جلسات منظمي را در ارتباط با بخش هاي 
صنعت و معدن و کشاورزي برگزار کرده است.  مهري تصریح کرد: در این 
زمینه تاکنون چند واحد تولیدي در شهرك صنعتي دشت ناصر مجدداً به 
چرخه تولید برگشته و فاز دوم توسعه شهرك صنعتي علیدره مراحل پایاني 
خود را مي گذراند.  وي خاطرنشان کرد: پس از اتمام ارزیابي هاي محیطي، در 
آینده اي نزدیک کمیسیون واگذاري سازمان جهاد کشاورزي استان تهران 
مبادرت به واگذاري 400 هکتار جدید در فاز دوم توسعه شهرك صنعتي 
دولتي علیدره مي کند.  مهري در ادامه گفت: حمایت از واحدهاي تولیدي 
و صنعتي، رونق و توسعه واحدهاي اقتصادي و اشتغالزایي در منطقه را به 
دنبال دارد. در این زمینه رفع موانع و مشکلات واحدها و فعالان اقتصادي 
حاضر در منطقه جزو اولویت هاي کاري فرمانداري شهرستان است.  نماینده 
عالي دولت در شهرستان فیروزکوه تصریح کرد: انجام این مهم جز با حمایت، 
تعامل و همراهي دستگاه هاي متولي بخصوص دستگاه هاي خدمات رسان 
امکانپذیر نمي شود.  مهري تأکید کرد: همه دستگاه ها باید از ظرفیت ها و 
قابلیت هاي قانوني و اختیارات اجرایي خود در این راستا بهره گیري کرده و 
سیاست هاي مناسبي به منظور حمایت از تولیدکنندگان و امر خطیر تولید 
اتخاذ کنند.  وي با اشاره به بضاعت اندك شهرستان، محقق شدن این امر را 

در گروه حمایت هاي مسئولان و مراجع فرادستي برشمرد. 
  انتقال شرکت ماسه ریخته گري به محل جدید

نماینده عالي دولت در شهرس��تان فیروزکوه در ادامه با اش��اره به آخرین 
وضعیت جابه جایي شرکت قدیمي تأمین ماسه فیروزکوه گفت: این شرکت 
با قدمتي بیش از 40 سال، امروز به دلیل توسعه بافت شهري در قلب شهر 
فیروزکوه قرار گرفته است. هر چند مدیریت این شرکت طي سنوات گذشته 
نسبت به فیلتر کردن و کاهش آلودگي هاي زیست محیطي آن اقداماتي 
انجام داده، اما به منظور اطمینان خاطر بیشتر این شرکت به منطقه ماسلي 
واقع در دهستان پشتکوه و محل معادن س��یلیس خود منتقل مي شود.  
مهري بیان کرد: به این منظور 20 هکتار زمین از سوي اداره منابع طبیعي 
به این شرکت واگذار شده و برق و آب اولیه مورد نیاز آن تأمین شده است.  
وي افزود: با هماهنگي هاي به عمل آمده مبلغ 50 میلیارد ریال تسهیلات 
در اختیار مدیران این ش��رکت براي جابه جایي قرار مي گیرد و پیش بیني 
مي شود با تأمین زیرساخت هاي مخابراتي و گاز، جابه جایي این شرکت طي 
دو سال آینده محقق شود.  این مقام مسئول گفت: با انجام این مهم و افزایش 
ظرفیت تولید شرکت به دو برابر میزان فعلي، شاهد رشد چشمگیري در 

وضعیت اشتغال و به کارگیري نیروها در این شرکت خواهیم بود. 

انتقال شركت تأمين ماسه فيروزكوه
هويت تاريخي شيراز در حال از بين رفتن استبه خارج شهر تا سال94

مدیرکل راه و شهرسازي فارس:

شناسايي فرصت ها و چالش هاي حوزه صنعت آذربايجان غربي 
استاندار آذربایجان غربي در دیدار با فعالان بخش صنعت، معدن و 

خبرنگارجوان
       آذربايجان غربي 

تجارت آذربایجان غربي بر تقویت بدنه کارشناس�ي دستگاه هاي 
اجرایي به ویژه در بخش صنعت و معدن، شناسایي دقیق فرصت ها 

و چالش ها و ارائه راهكارهاي علمي و عملي براي رشد و توسعه این بخش مهم تأکید کرد. 
قربانعلي س��عادت گفت: مي توان با تعامل بیشتر 
و برگزاري جلسه با مسئولان بخش هاي مختلف 
صنعت و مع��دن در کوتاه ترین زم��ان براي رفع 
موانع و مشکلات موجود سرمایه گذاري در استان 
اقدام کرد تا زمینه لازم براي فعال تر شدن بخش 
خصوصي، بیش از پیش فراهم شود.  وي با تأکید 
بر لزوم ارتقاي وضعیت شهرك هاي صنعتي استان 
افزود: لازم است با تدابیر و برنامه ریزي هاي لازم، 
مسائل و مشکلات پیش روي شهرك هاي صنعتي 
برداشته شود و صنعت اس��تان به جایگاه واقعي 
خود دست پیدا کند.  استاندار آذربایجان غربي با 
اشاره به ظرفیت ها و پتانسیل هاي موجود استان 

در بخش هاي مختلف، گفت: بهره گیري از امکانات و پتانسیل هاي موجود، زمینه را براي ورود بخش 
خصوصي براي سرمایه گذاري در بخش هاي مختلف فراهم مي کند که در این زمینه فرصت هاي از 
دست رفته باید جبران ش��ود.  وي در خصوص اشتغالزایي در اس��تان ادامه داد: در این زمینه رژیم 
معیشتي متکي بر کشاورزي در اس��تان مورد بازنگري قرار مي گیرد و سایر ظرفیت هاي استان در 

زمینه هایي مانند صنعت و تجارت براي ایجاد اشتغال پایدار شناسایي مي شوند. 

طرح تحقيق و تفحص از مسكن مهر
به لحاظ مشكلاتي که در ساخت مسكن مهر در کشور ایجاد شده 

خبرنگارجوان
      چهارمحال وبختياري

است طرح تحقیق و تفحص در سطح ملي تقدیم مجلس شوراي 
اسلامي مي گردد. 

سعید زمانیان نماینده مردم شهرستان شهرکرد، سامان و بن در مجلس شوراي اسلامي گفت: مسکن 
مهر در کشور و نیز در استان چهارمحال و بختیاري 
مشکل دارد و مش��کلاتي را براي مردم بي سرپناه 
ایجاد نموده که باید به ش��کل ویژه بررس��ي شود 
و حقوق ضایع ش��ده مردم احصا ش��ود و به مردم 
برگردد. وي افزود: حجم قوانین و مقررات در کشور 
زیاد اس��ت و نمایندگان مجلس شوراي اسلامي 
و دیگر دس��تگاه هاي نظارتي باید نظارت دقیق و 
کامل بر دستگاه ها داشته باشند چون خلأ قانوني 
و اعتماد بیش از اندازه و نداشتن سیستم نظارتي 
در دستگاه ها موجب سوء استفاده افراد خاطي قرار 
بگیرد و اگر کنترل درون و برون س��ازماني انجام 
شود تخلفات به حداقل مي رس��د. نماینده مردم 
شهرکرد اظهار داشت: دولت و مجلس شوراي اسلامي هر دو مکمل همدیگر هستند و دولت باید قوانین 
را رعایت کند و هر کجا که دولت نیاز به قانون و طرح دارد مجل��س باید کمک کند و امنیت و منابع 
ملي در مجلس و دولت باید رعایت شود. وي گفت: باید آمایش سرزمین تعریف شود و پتانسیل هاي 
استان در زمینه کشاورزي، دامداري، دامپروري، صنعت و صنایع تبدیلي و زیرساخت ها و تغییر ساختار 

فرهنگي، اقتصادي،  اجتماعي در دستگاه ها و تولید کارآفریني با آمایش سرزمین معرفي گردد. 

س�ال 79 وقت�ی بع�د از انج�ام مطالع�ات جامع حم�ل و نق�ل، کلنگ 
احداث خ�ط یك قطار ش�هری مش�هد ب�ه زمین خ�ورد ش�اید مردم 
تصور نمی کردند روزی بتوانند با یك وس�یله حمل و نقلی پاک مس�یر 
وکیل آب�اد تا انته�ای خیاب�ان نخریس�ی را ط�ی کنند، آن ه�م بدون 

گیر کردن پش�ت ترافی�ك س�نگین تقاطع هایی مثل س�ه راه خیام به 
عنوان ش�لوغ ترین تقاطع مش�هد و انتظار در س�رما و گرما زیر آفتاب 
داغ یا ب�اران و برف برای س�وار ش�دن به تاکس�ی یا اتوب�وس و تحمل 
ترمز زدن ه�ای پی در پ�ی راننده ب�رای پیاده و س�وار کردن مس�افر.

محمدرضا قربانی
  گزارش يك

شیراز داراي هویت شهري و تاریخي است که به آهستگي به شهري با 
قدمت پایین تبدیل مي شود. 

هوشنگ عش��ایري مدیرکل راه و شهرس��ازي فارس در همایش نقش 
مدیریت و سرمایه در صنعت ساختمان با عنوان کردن مطالب فوق گفت: 
بر اساس سرشماري نفوس مسکن در سال 1390، واحدهاي مسکوني 
شهري در این اس��تان به 45 هزار و 700 واحد رسیده است.  عشایري 
تصریح کرد: براي تس��ریع در روند ساخت و ساز س��اختمان باید نقش 
دولت در اجراي این طرح 10 درصد و بخش خصوصي و مردم 90 درصد 
باشد.  وي خاطرنشان کرد: شیراز داراي هویت شهري و تاریخي است که 
به آهستگي به شهري با قدمت پایین تبدیل مي شود و براي برون رفت 
از این معضل باید شهرداري و شوراي شهر نقش اساسي خود را در حوزه 
حمایتي ایفا کنند.  مدیرکل راه و شهرسازي استان فارس تصریح کرد: 
شیراز با 600 هکتار بافت فرسوده نیاز به ساخت و سازهایي با استاندارد 
بالا دارد تا شاهد واحدهاي امن و به دور از خطر سوانح باشیم.  عشایري 
بیان داشت: براي ساخت و ساز 32 هزار واحد مسکوني در سال نیاز به ورود 
سرمایه گذار داخلي در این عرصه داریم.  وي اضافه کرد: در افق چشم انداز 
نیز با برنامه ریزي دقیق باید به عدد تراکم یک درصد نس��بت به خانوار 
دست یافت تا شاهد شهري آباد و پویا باشیم.  مدیرکل راه و شهرسازي 
استان فارس ابراز داشت: براي احیاي بافت هاي قدیمي و فرسوده باید 
تمام متولیان امر ساخت و ساز در این راه پیشگام شوند تا در آینده نزدیک 

شهري با ساختمان هاي محکم و با استقامت بالا را شاهد باشیم. 

اگر تع�داد واگن ها ب�ه 120 واگن افزایش 
یابد، مدت زمان انتظار مسافر در ایستگاه 
به 3 دقیق�ه کاهش می یاب�د در غیر این 
صورت با بهره ب�رداری از ادامه خط یك، 
فاصله زمانی رسیدن قطارها به ایستگاه 
افزای�ش می یاب�د. ح�دود 1/5 درصد از 
حمل و نقل سواره درون شهری مشهد در 
حال حاضر توس�ط خط یك قطار شهری 
مش�هد انجام می ش�ود ک�ه ای�ن مهم با 
بهره برداری شبكه ریلی مشهد به صورت 
کامل به 15 درص�د افزایش خواهد یافت


